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Vyjádření Zemědělského svazu ČR a Agrární komory ČR po 
jednání s ministry Výborným a Stanjurou 

 

Praha, 22. května 2024 - Dnes proběhlo jednání mezi předsedou Zemědělského svazu 
ČR Martinem Pýchou, prezidentem Agrární komory ČR Janem Doležalem, ministrem 
zemědělství Markem Výborným a ministrem financí Zbyňkem Stanjurou. Schůzka měla 
za cíl řešit kritickou situaci v českém zemědělství, která je způsobena mimo jiné 
nesplněnými finančními sliby vlády a opožděnými platbami záloh na dotace. 

Jednání s ministrem financí probíhalo ve velmi otevřené a konstruktivní atmosféře. Ministr 
financí byl velmi vstřícný, ptal se zástupců zemědělských organizací na detaily a nechal si 
vysvětlit důležité údaje. „Připomněli jsme ministru financí, že zemědělcům bylo slíbeno od 
vicepremiéra Mariana Jurečky celkem 6 miliard korun za roky 2022, 2023 a 2024, což dosud 
nebylo splněno. Ministr zemědělství Marek Výborný přislíbil alespoň 2 miliardy korun jako 
částečné řešení,“ řekl Martin Pýcha, předseda Zemědělského svazu ČR. 

V tuto chvíli zemědělcům dochází peníze a potřebují urgentní pomoc s provozním 
financováním. Proto vedení Agrární komory ČR a zemědělského svazu požádali o doplnění 
záloh nejen z přímých plateb, ale také z ekoschémat až do výše 15 miliard korun, jak tomu 
bývalo v minulých letech. Kvůli opožděným platbám záloh na dotace se zemědělci ocitli ve 
svízelné situaci s cashflow, což ohrožuje jejich schopnost pokračovat v produkci. 

„Ministr Stanjura vyjádřil ochotu dále jednat o problémech zemědělců a čekáme na termín 
další schůzky. Nicméně pokud nedojde k žádnému posunu v této věci, jsme připraveni 
protestovat,“ dodal Jan Doležal, prezident Agrární komory ČR. Na schůzce byl také navržen 
návrh na vyplácení záloh na zelenou naftu, který ministr financí chápal, avšak zdůraznil, 
že vše bude ještě projednáno s vládou. 

Na schůzce byli přítomni také Petr Bendl, poslanec ODS a místopředseda Zemědělského 
výboru PS PČR, Josef Wolf, tajemník ministra zemědělství, Bohumil Belada a Leoš Říha, 
víceprezidenti Agrární komory.  

Jednání PGRLF 

V návaznosti na dnešní jednání se zítra má uskutečnit další důležitá schůzka s vedením 
Podpůrného a garančního rolnického a lesnického fondu (PGRLF) o možném posílení 
rozpočtu na zemědělství. „Zítřejší jednání s PGRLF je velmi důležité,“ podotknul Pýcha 
a dodal: „Situace v českém zemědělství je vážná a vyžaduje rychlé a efektivní řešení. Zítřejší 
jednání s PGRLF může být klíčovým momentem, který určí budoucnost mnoha českých 
zemědělců.“ 

Kontakt pro média: 

Lidija Erlebachová, Senior Account Manager, Native PR, tel.: 776 543 452,                                        
e-mail: lidija.erlebachova@nativepr.cz  

Barbora Pánková, tisková mluvčí, Agrární komora České republiky, tel.: 721 306 431,                       
e-mail: tiskove@akcr.cz, pankova@akcr.cz  
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